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PROTOKÓŁ Nr LIX/23 

z obrad LIX Sesji Rady Miejskiej w Orzyszu 

odbytej w sali narad Urzędu Miejskiego w Orzyszu 

ul. Rynek 3, 12 – 250 Orzysz 

w dniu 25 stycznia 2023 r. od godz. 13:00 do godz. 13:58 

 

Ad. 1 

Obrady LIX Sesji Rady Miejskiej w Orzyszu otworzyła o godz. 13:00 Przewodnicząca Rady 

Anna Pilarczyk. Powitała osoby uczestniczące w sesji.  

 

Ad. 2 

Po potwierdzeniu obecności przez Radnych Przewodnicząca obrad poinformowała, że na stan 

15 radnych obecnych jest 12, co oznacza, że obrady były prawomocne. 

Listy obecności jako załącznik nr 1 do protokołu. 

Przed kontynuacją dalszego porządku obrad Przewodnicząca poinformowała uczestników, że 

obrady są transmitowane i nagrywane, a nagranie zostanie opublikowane na stronie 

internetowej oraz, że uczestnictwo w sesji jest równoznaczne z wyrażeniem zgody na 

upublicznienie swojego wizerunku i danych osobowych. 

 

Ad. 3 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że do Biura Rady w terminie określonym statutem nie 

wpłynęły uwagi do protokołów z LVII i LVIII sesji, zgodnie z § 55 ust.1 Statutu Gminy Rada 

przyjęła protokoły przez aklamację. 

 

Ad. 4 

Rada w głosowaniu jawnym:,, za” – 12; ,, przeciw” – 0; „wstrzym. się”, - 1; na Sekretarza 

obrad wybrała Zbigniewa Książka. 

 

O godz. 13:03 na obrady Sesji przybyli Wicestarosta Powiatu Piskiego Marek Wysocki oraz 

Radny Adam Zaremba. Od tej chwili w sesji uczestniczy 14 radnych.  

 

Ad. 5 

Zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 

Posiedzenie realizowano zgodnie z planem przesłanym w zaproszeniach: 
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A. Wstępne czynności organizacyjne: 

1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z LVII i LVIII sesji. 
4. Wybór Sekretarza obrad. 
5. Dokonanie zmian lub uzupełnień porządku obrad. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wystąpienia różne. 

B. Część sprawozdawcza: 

8. Informacja Burmistrza o pracach między sesjami. 
9. Informacja Przewodniczącej Rady o pracach Rady między sesjami. 

C. Zasadnicza część obrad: 

10. Zimowe utrzymanie dróg na terenie Gminy Orzysz. 

D. Część uchwałodawcza: 

11. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) sprzedaży nieruchomości gruntowej w drodze bezprzetargowej; 
2) przekazania zadania zarządzania drogami powiatowymi; 
3) likwidacji Samodzielnego Publicznego Miejsko-Gminnego Ośrodka Zdrowia  

w Orzyszu; 
4) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w Gminie Orzysz; 
5) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy  

w formie świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego 
na zakup posiłku i żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem  
,, Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

6) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem ,, Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 -
2023; 

7) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do spółki ,,Przedsiębiorstwo 
Usług Komunalnych w Orzyszu” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z 
przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie nowych udziałów 
w podwyższonym kapitale zakładowym spółki. 

E. Statutowe elementy obrad: 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
13. Odpowiedzi, wyjaśnienia, informacje. 
14. Zamknięcie obrad LIX sesji. 

 

Ad. 6 
Elżbieta Bartkowska złożyła interpelację dotycząca braku studzienek do odpływu wody na 
posesji przy ul. Wojska Polskiego 1 i 10 oraz ul. Ogrodowej 5 i 7 w Orzyszu. Interpelacja 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
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Ad. 7 
Nie zgłoszono.  
 

Ad.8 
Informację o pracach między sesjami przedstawił Burmistrz (załącznik nr 4 do protokołu).  
 

Ad. 9. 
Informację o pracach Rady przedstawiła Przewodnicząca Anna Pilarczyk. Informacja stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
 

Ad. 10 
Informację o zimowym utrzymaniu dróg gminnych przedstawił pracownik Urzędu Mirosław 
Staszewski O zimowym utrzymaniu dróg powiatowych Radni otrzymali informację na piśmie 
z Powiatowego Zarządu Dróg i Przewodnicząca poprosiła Wicestarostę Marka Wysockiego o 
zabranie głosu. Wicestarosta poprosił o zgłaszanie pytań, ponieważ temat ten omawiany był 
na ostatnim posiedzeniu Komisji Rady, w spotkaniu uczestniczył Wiesław Wasilewski 
Zastępca Dyrektora PZD w Piszu i przekazał szczegółowe dane. ( informacje -załącznik nr 6 do 
protokołu).  
Pytań nie zgłoszono. 
 

Ad. 11 
 

1) Sprzedaż nieruchomości gruntowej w drodze bezprzetargowej;  
Uzasadnienie przedstawił Burmistrz. 
Pytań nie zgłoszono. 
Pozytywną opinię projektu uchwały ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarczo – 
Finansowej, Inwestycji oraz Porządku Publicznego ( GFIPP) i Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawił Andrzej Rogiński - Przewodniczący Komisji GFIPP  Rady Miejskiej  
w Orzyszu. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie i Rada w głosowaniu: 12 - „za”, 0 – „przeciw”, 2 - 
„wstrzym. się”, podjęła uchwałę Nr LIX/428/23 w sprawie sprzedaży nieruchomości 
gruntowej w drodze bezprzetargowej. Uchwała, jako załącznik nr 7 do protokołu. 
 

2) Przekazanie zadania zarządzania drogami powiatowymi.  
Uzasadnienie przedstawił Burmistrz. Wicestarosta Marek Wysocki przekazał Burmistrzowi 
uchwałę Rady Powiatu o przekazaniu w zarząd dróg, których procedowana uchwała dotyczy 
a następnie opuścił salę narad i udał się na kolejne spotkanie. 
Pytań nie zgłoszono. 
Pozytywną opinię projektu uchwały ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarczo – 
Finansowej, Inwestycji oraz Porządku Publicznego ( GFIPP) i Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawił Andrzej Rogiński - Przewodniczący Komisji GFIPP  Rady Miejskiej  
w Orzyszu. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie i Rada w głosowaniu: 14 - „za”, 0 – „przeciw”, 0 - 
„wstrzym. się”, podjęła uchwałę Nr LIX/429/23 w sprawie przekazania zadania zarządzania 
drogami powiatowymi. Uchwała, jako załącznik nr 8 do protokołu. 
 

3) Likwidacja Samodzielnego Publicznego Miejsko-Gminnego Ośrodka Zdrowia w 
Orzyszu 
Uzasadnienie przedstawiła Zastępca Burmistrza Beata Jażdżewska informując o uzupełnieniu 
uzasadnienie zgodnie z sugestią Radnej Elżbiety Bartkowskiej i dodała, że 19 stycznia 2023 
roku odbyła się Rada Społeczna Ośrodka Zdrowia, która pozytywnie zaopiniowała omawiany 

https://orzysz.esesja.pl/posiedzenie/25e726f0-e0dd-4#collapse14
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projekt uchwały. 
Burmistrz uzupełniając wypowiedź Zastępcy wskazał, że podjęcie przedmiotowej uchwały 
jest jedyną możliwa formą utrzymania tej placówki w ciągłości. Kompatybilną rzeczą do 
likwidacji to jest proces, który będzie trwał trzy miesiące. Przy wypełnianiu wniosku do NFZ 
będzie przekazana informacja o podjęciu uchwały w sprawie likwidacji ośrodka zdrowia oraz 
zostanie wskazany firmę medyczną, która zdaniem Gminy mogłaby przejąć tę działalność. 
Tylko proces likwidacji placówki pozwoli na automatyczne powstanie placówki niepublicznej, 
opartej na lekarzach obecnie pracujących w ośrodku. Dla mieszkańca zmiana ta nie będzie 
odczuwalna, zmieni się tylko organ zarządzający, nie będzie to Gmina Orzysz. Zarządcą 
będzie firma, przejmie kontrakt i pacjentów.  
Zastępca Burmistrza podkreśliła, że cały majątek łącznie z budynkiem pozostaje we własności 
Gminy Orzysz, a użyczanie będzie następowało w formie odpłatnej. 
Adam Myka zapytał, czy w sytuacji, kiedy Dyrektor Ośrodka znajdzie lekarzy proces likwidacji 
może być wstrzymany i powrócić do stanu prawnego jaki jest obecnie. 
Burmistrz odpowiedział, że właśnie pierwszym podjętym działaniem było poszukiwanie 
innych lekarzy, którzy mogliby stać się pracownikami orzyskiego publicznego ośrodka 
zdrowia. Bieżący monitoring lekarzy prowadzi Narodowy Fundusz Zdrowia. Trwało to kilka 
tygodni i nie udało się tego dokonać. Aktywnością w tym zakresie wykazali się także Zastępca 
Burmistrza i Dyrektor Ośrodka Zdrowia. Odpowiadając na pytanie Radnego Burmistrz 
potwierdził, że gdyby znalazł się lekarz, który zechce podpisać umowę z Dyrektor Ośrodka 
Zdrowia to ten proces można zatrzymać i placówka funkcjonowałaby w takiej formie jak 
dotychczas.  
Więcej pytań nie zgłoszono. 
Pozytywną opinię projektu uchwały ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarczo – 
Finansowej, Inwestycji oraz Porządku Publicznego ( GFIPP) i Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawił Andrzej Rogiński - Przewodniczący Komisji GFIPP  Rady Miejskiej  
w Orzyszu. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie i Rada w głosowaniu: 12 - „za”, 1 – „przeciw”, 1 - 
„wstrzym. się”, podjęła uchwałę Nr LIX/430/23 w sprawie likwidacji Samodzielnego 
Publicznego Miejsko-Gminnego Ośrodka Zdrowia w Orzyszu. Uchwała, jako załącznik nr 9 do 
protokołu. 
 

4) Określenie stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w Gminie Orzysz 
Uzasadnienie przedstawiła Zastępca Burmistrza. 
Adam Myka zapytał od kiedy będzie faktycznie naliczana nowa stawka, od wejścia w życie 
uchwały, czy  rozporządzenia Ministra Infrastruktury?  
Radca prawny odpowiedziała, że stawka będzie obowiązywała od wejścia w życie uchwały.  
 
O godz. 13:34 na salę obrad przybyła Pani Sylwia Jaskulska - członek Zarządu Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego.  
 
Pozytywną opinię projektu uchwały ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarczo – 
Finansowej, Inwestycji oraz Porządku Publicznego ( GFIPP) i Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawił Andrzej Rogiński - Przewodniczący Komisji GFIPP  Rady Miejskiej  
w Orzyszu. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie i Rada w głosowaniu: 14 - „za”, 0 – „przeciw”, 0 - 
„wstrzym. się”, podjęła uchwałę Nr LIX/431/23 w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 
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przebiegu pojazdu w Gminie Orzysz;. Uchwała, jako załącznik nr 10 do protokołu. 
 

5) Podwyższenie kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w 
formie świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup 
posiłku i żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem ,, Posiłek w szkole i w 
domu” na lata 2019-2023; 
Uzasadnienie przedstawiła Joanna Kawecka Dyrektor MOPS-u w Orzyszu. 
Pytań nie zgłoszono. 
Pozytywną opinię projektu uchwały ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarczo – 
Finansowej, Inwestycji oraz Porządku Publicznego ( GFIPP) i Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawił Andrzej Rogiński - Przewodniczący Komisji GFIPP  Rady Miejskiej  
w Orzyszu. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie i Rada w głosowaniu: 14 - „za”, 0 – „przeciw”,  
0 - „wstrzym. się”, podjęła uchwałę Nr LIX/432/23 w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie świadczenia pieniężnego z 
pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku i żywności dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem ,, Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023;. 
Uchwała, jako załącznik nr 11 do protokołu. 
 
6) Określenie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 
rządowym programem ,, Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 -2023;; 
Uzasadnienie przedstawiła Joanna Kawecka Dyrektor MOPS-u w Orzyszu. 
Pytań nie zgłoszono. 
Pozytywną opinię projektu uchwały ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarczo – 
Finansowej, Inwestycji oraz Porządku Publicznego ( GFIPP) i Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawił Andrzej Rogiński - Przewodniczący Komisji GFIPP  Rady Miejskiej  
w Orzyszu. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie i Rada w głosowaniu: 14 - „za”, 0 – „przeciw”,  
0 - „wstrzym. się”, podjęła uchwałę Nr LIX/433/23  w określenia zasad zwrotu wydatków w 
zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem ,, Posiłek w szkole i w 
domu” na lata 2019 -2023. Uchwała, jako załącznik nr 12 do protokołu. 
 

7) Wyrażenie zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do spółki ,,Przedsiębiorstwo 
Usług Komunalnych w Orzyszu” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z przeznaczeniem 
na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie nowych udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki; 
Uzasadnienie przedstawił Burmistrz.  
Pytań nie zgłoszono. 
Pozytywną opinię projektu uchwały ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarczo – 
Finansowej, Inwestycji oraz Porządku Publicznego ( GFIPP) i Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawił Andrzej Rogiński - Przewodniczący Komisji GFIPP  Rady Miejskiej  
w Orzyszu. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie i Rada w głosowaniu: 12 - „za”, 0 – „przeciw”,  
2 - „wstrzym. się”, podjęła uchwałę Nr LIX/434/23 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie 
wkładu pieniężnego do spółki ,,Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Orzyszu” Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego i 
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objęcie nowych udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki. Uchwała, jako 
załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Ad.12 
Odpowiedzi zostały przekazane Radnym.  
 
Ad. 13 
Burmistrz zaprosił wszystkich obecnych do udziału w 31. Finale WOŚP organizowanym na 
hali MOSIR w Orzyszu. 
Pani Sylwia Jaskulska - członek Zarządu Województwa Warmińsko – Mazurskiego przekazała 
informacje o możliwości pozyskania środków z nowej perspektywy finansowej z polityki 
spójności na lata 2021–2027. 
Korzystając z okazji Burmistrz i Przewodnicząca Rady dokonali podsumowania 
dotychczasowych wspólnych działań z Panią Wicemarszałek i wyrazili nadzieję na dalszą 
owocną współpracę. 
 

Ad. 14 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz.13:58 Przewodnicząca Rady Anna Pilarczyk 
zamknęła posiedzenie LIX Sesji Rady Miejskiej w Orzyszu. 
 
 
Protokół sporządziła:       Obradom przewodniczyła  
/-/Joanna Drabent       /-/ Anna Pilarczyk 


